
XV. medzinárodné sympózium ABSD, Bratislava 11.9.2023 

Vážení prítomní, 

Dovoľte mi k osobným  spomienkam p.  Jirku Rúžeka krátky „koreferát“ aj mojich osobných 

spomienok. 

Začal by som voľbami, ktoré sa uskutočnili začiatkom júna 1992. V týchto voľbách 

najsilnejšími politickými subjektmi sa stali v Čechách ODS a na Slovensku HZDS. Prirodzene, 

keď lídri týchto strán nereflektovali na žiadnu z tzv. federálnych funkcii, dalo sa už celkom 

jasne čítať aký bude ďalší vývoj.   Aj keď treba pripomenúť, že ani jedna z týchto strán 

nemala  vo svojich programoch rozdelenie štátu, nápady na formy spolužitia boli tak 

nekompatibilné, že pokiaľ sme si navzájom nechceli politicky, ekonomicky, ale aj fakticky 

každý deň komplikovať život, tak rozchod bolo jediné zmysluplné riešenie. Tak to vidím 

s odstupom času. Úprimne, ale v tom čase som nebol presvedčený o nutnosti až takéhoto 

riešenia. Neskôr, ale čas dal za pravdu, lebo hranie s takzvanou slovenskou či českou kartou 

stratilo zmysel.  

Ja som v tom čase vykonával funkciu viceprezidenta PZ SR.  Došlo, ale k tomu, že bolo 

potrebné v Prahe v rámci dodržania dohodnutej  parity obsadiť niektoré funkcie na FMV.  

A tak z večera do rána sa zo mňa stal námestník riaditeľa UZSI. A potom sa už tento film bez 

dopredu pripraveného scenára rozbehol závratne rýchlo. 

Keď sa delimitovali iné rezorty tak vo veľkej väčšine prípadov mali svojho partnera. V tomto 

prípade išlo  formálne o  partnerov FMV a MV SR, ale v rámci MV SR nebolo žiadne 

pracovisko, ktoré by bolo čo i len trochu podobné UZSI. Keďže svoju úlohu som poňal ako 

čiste ekonomického delimitátora majetku, navrhol som ministrovi vnútra vytvoriť na MVSR  

osobitné ekonomické oddelenie,  ktoré sme potom zaťažovali postupne delimitovaným 

majetkom a tak pre novo vytvárajúcu sa službu bol  tento majetok tzv. pod jednou strechou 

ako evidovaný tak aj uskladnený a neskôr opäť delimitovaný na novú službu SIS. 

Tu v tejto časti mi nedá nepovedať, že mal som šťastie, že vo vedení UZSI som stretol 

múdrych a korektných spolupracovníkov a aj ja pri celkovom hodnotení tejto akcie 

zvýrazňujem, že  je jasné, že problémy vyskakovali skoro na dennej báze, ale hľadali sa 

riešenia  a riešili sa  stále dohodou. A čo je hodnotiaci fakt, to je, že za celý čas táto naša 

problematika  sa neobjavila v médiách ako senzácia aj keď nepopieram, že snahy boli. 

Teraz musím zdôrazniť veľké poďakovanie gen. Procházkovi ako aj tu prítomnému Jirkovi 

Rúžekovi  pri mojom nástupe na UZSI za prijatie ako kolegu a  keďže táto problematika mi 

bola dosť vzdialená,  mali so mnou trpezlivosť a nikdy som ani náznakom nepocítil 

povýšenectvo či nadradenosť, alebo hocijaký iný negatívny postoj. Ďakujem ešte raz za 

trpezlivosť a za korektnosť. Dúfam, že moje pôsobenie oni hodnotili  tiež pozitívne, veď nakoniec 

dobré dielo sa spoločnými silami úspešne podarilo. 

Ing. Imrich Vavaček 

V súčasnej dobe Prezident Slovenskej komory súkromnej bezpečnosti 


